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Aan de leden van de fractie 
van de VVD 
Raad der Gemeente Beemster 
 
 
 
Geachte fractieleden, 
 
 
Op 6 december 2007 heeft de bestuursrechter uitspraak gedaan in het beroep tegen de door de 
gemeente Beemster verleende monumentenvergunning ten behoeve van nieuwbouw naast de 
NH kerk in Middenbeemster. De kern van de uitspraak luidt als volgt: “de rechtbank is van 
mening dat de gemeente Beemster niet naar behoren heeft gemotiveerd waarom is afgeweken 
van het advies van de Rijksdienst voor Monumentenzorg. Dit gebrek leidt tot vernietiging van 
het besluit van 3 oktober 2006.” De rechtbank vindt de noodzaak van het volume van de 
nieuwbouw niet aangetoond. 
 
Los van de vraag of de gemeente Beemster en/of Protestantse Gemeente Beemster tegen deze 
uitspraak in hoger beroep zullen gaan, is nu toch het moment aangebroken onderzoek te doen 
naar: 
 

a. de geclaimde ruimtebehoefte van de kerk zelf; 
b. de behoefte aan ruimte om het kerkgebouw ook voor breder gebruik in te zetten; 
c. de behoefte aan ruimte voor Beemster verenigingen voor zover deze gebruik zouden 

maken van een nieuwbouw naast de kerk. 
 
Niet alleen zou onderzoek per punt moeten worden gedaan, maar ook zouden alternatieve 
oplossingen voor de onderscheiden behoefte aan deze ruimten serieus overwogen dienen te 
worden. Met betrekking tot de ruimtebehoefte is immers sinds april 2005 (toen de 
garantiesubsidie voor de nieuwbouw in de gemeenteraad werd besproken) een nieuwe situatie 
ontstaan die om nieuwe afwegingen vraagt: 
 

1. in 2005 werd verwacht dat de verenigingen die eerst van het Heerenhuis of de kosterij 
gebruik maakten, in de nieuwbouw ruimte konden vinden. Echter, de toneelvereniging 
noch de fanfare passen in de geprojecteerde nieuwbouw. De fanfare heeft inmiddels 
onderdak gevonden bij de Kloek; de toneelvereniging is nog zwervende. 

2. ten tijde van de bespreking van de garantiesubsidie waren er geen gebruiksoverzicht 
van de kerk en geen namen van verenigingen bekend, het ging slechts om impressies. 
In maart 2006 stelde de kerk een gebruiksoverzicht op dat de RDMZ vervolgens 
onvoldoende vond als claim voor de ruimtebehoefte. Aangezien de rechter op dit 
cruciale onderdeel het gemeentelijke besluit tot verlening van een 
monumentenvergunning heeft vernietigd, is de vraag om alsnog een gedegen 



onderzoek naar ruimtebehoefte (wie, omvang, frequentie, gebruiksdoelen) te laten 
uitvoeren, legitiemer en noodzakelijker dan ooit. 

3. in april 2005 was een aantal ruimten niet of minder beschikbaar. Inmiddels zijn daar 
de Kerckhaen, het opgeknapte ijsclubgebouw, de Kloek met speciale faciliteiten, een 
golfclubgebouw met vergaderruimten bijgekomen en binnenkort is vermoedelijk ook 
de nieuwbouw in het Beatrixpark met ruimten voor bijv. muziekuitvoeringen en 
vergaderingen beschikbaar. 

4. inmiddels zien we de contouren van de grote nieuwbouw van het Beatrixpark 
opdoemen. Dit verandert ook het beeld van de geplande nieuwbouw naast de kerk, 
zowel van west naar oost als van noord naar zuid. 

 
Deze nieuwe situatie en overig voortschrijdend inzicht brengen in herinnering dat na de 
uitspraak van de rechter de zaak besproken zou worden in de commissie Grondgebied (zie de 
notulen van de raadsvergadering van 10 mei 2007 en de aanvulling hierop in de notulen van 
28 juni 2007). Als betrokken burgers willen wij graag met uw fractie over dit onderzoek naar 
ruimtebehoefte van gedachten wisselen. Zou u ons willen laten weten wanneer uw fractie ons 
zou kunnen ontvangen? Uw bericht wordt met grote belangstelling afgewacht. 
 
 
Namens de groep Bezorgden Beemster Erfgoed 
met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
 
 
V.S.E. Falger                                                     J.J.M. Tulp 


